
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 695 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 695:  

”Har ministeren gjort sig nogle overvejelser over, hvor mange læger man gerne vil 

have til at vælge almen medicin og specifikt arbejdet som alment praktiserende 

læge? Praktiserende Lægers Organisation peger på 5000 i 2030. Er det et måltal, 

som også ministeren arbejder for?” 

 

Svar: 

Det er et afgørende mål for regeringen, at alle borgere i Danmark har adgang til en 

praktiserende læge. Derfor ser regeringen det også som en bunden opgave at sikre, 

at der er praktiserende læger nok til at dække det behov også i fremtiden.  

 

Det indgår blandt andet som et hensyn i Sundhedsstyrelsens dimensioneringsarbejde, 

hvor antallet af hoveduddannelsesforløb fastlægges, at der uddannes et tilstrækkeligt 

antal speciallæger til at dække sundhedsvæsenets behov, herunder inden for almen 

medicin. 
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